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La llei d’intercanvi d’informació
fiscal va quedar ahir tancada,
amb totes les esmenes votades i a
punt per ser votada al Consell
General dilluns o divendres de la
setmana que ve. Després d’una
sessió maratoniana de pràctica-
ment quatre hores, els consellers
de la comissió de Finances van
deixar el text a punt per al ple, i de
fet, tal com va explicar el presi-
dent de la comissió, Francesc Ro-
dríguez, “s’ha fet molta feina, ja
que faltaven totes les esmenes de
l’exposició de motius”. Cal recor-
dar que la llei ja es va treballar in-
tensament la tarda de dimarts, en
què es van estudiar els aspectes
més formals.

Tenint en compte les declara-
cions de la majoria dels membres
de Coalició Reformista (CR), el
text s’aprovarà. Ahir, el conseller
Jaume Serra va insinuar que és
pràcticament segur que la llei
comptarà amb el suport dels 11
consellers de l’oposició. “Ja vam
dir que hi hauria llei, i d’aquesta
línia política no ens podem mou-
re”, va afirmar. També va reconèi-
xer que durant el debat en comis-
sió el PS havia acceptat la majoria
de les esmenes que plantejaven,
“tret d’una o dues”, i una gran
quantitat “han estat transaccio-
nades”. Serra també va declarar
que “no és que siguin canvis molt
rellevants, perquè no se li podia
fer la volta del tot a aquesta llei”, i
va recordar que el vot a favor en-
cara està condicionat “a la pro-
posta d’acord” perquè hi hagi
convenis de doble imposició.

Qui no va sortir gens content
amb el resultat de la feina de la
comissió va ser el líder d’Andorra
pel Canvi, Eusebi Nomen, que va
explicar que “la llei segueix igual

que abans d’esmenar-la. Com ja
vaig dir al Consell General, no
servirà per a res”. Nomen es va re-
ferir a l’argument exposat en la
darrera sessió, segons el qual l’arc
parlamentari haurà de donar
llum verd a tots els acords que se
signin, un per un, per obtenir el
consentiment de l’Estat.

Els reformistes afirmen que el PS els ha votat la majoria de les esmenes que es plantejaven

La llei d’intercanvi de dades queda tancada
ECONSELL GENERALAFISCALITAT

FERNANDO GALINDO

ALEIX TUGAS

Andorra la Vella

Francesc Rodríguez

“S’ha fet molta feina, ja
que faltaven totes les
esmenes de l’exposició
de motius”

PRESIDENT DEL GRUP SOCIALDEMÒCRATA

Jaume Serra

“Ja vam dir que hi
hauria llei, i d’aquesta
línia política no ens
podem moure”

CONSELLER DEL GRUP REFORMISTA

Eusebi Nomen

“La llei segueix igual que
abans. Com ja vaig dir al
Consell General, no
servirà per a res”

PRESIDENT DEL GRUP ANDORRA PEL CANVI

QUÈ HAN DIT

El ministre d’Afers Exteriors i Re-
lacions Institucionals, Xavier Es-
pot, i el seu homòleg espanyol,
Miguel Ángel Moratinos, es van
reunir ahir al vespre per tractar,
entre altres temes, sobre la nego-
ciació d’un acord en matèria
d’intercanvi d’informació fiscal,
davant els imminents canvis le-
gislatius que hi haurà en aquest
camp al Principat. Un dels altres
punts que havien de tractar era el
paper d’Andorra a la Unió Euro-
pea i quins passos es podran fer
en aquest àmbit amb vista a l’any
que ve, quan l’Estat espanyol
s’encarregui de la presidència se-
mestral de la UE. De fet, la d’ahir

va ser la primera trobada, ja que
està previst que els dos ministres
continuïn les converses d’aquí a
dues setmanes, quan es trobin en
l’Assemblea General de les Na-
cions Unides, a Nova York.

Un dels temes en què Espot vo-
lia insistir era la qüestió de l’ob-
tenció dels permisos de residèn-
cia i treball per als andorrans a
l’Estat espanyol, ja que actual-
ment hi ha força complicacions.
L’objectiu era trobar una solució
al tema.

D’altra banda, el ministre an-
dorrà també va posar sobre la
taula la signatura del protocol
d’esmena i adhesió al tractat de
Baiona en matèria de cooperació
transfronterera, la col·laboració
en el camp de l’assistència sanità-

ria per a persones detingudes o el
pas de mostres biològiques per la
duana de la Farga de Moles. Tam-
bé s’havia d’aprofitar la trobada
per parlar del contenciós sobre
les exportacions de sucre. Abans
de la trobada amb el ministre es-
panyol, Xavier Espot va parlar
amb el secretari general d’Uni-
versitats per reiterar la demanda
del Principat de formalitzar un
acord per a l’homologació del
batxillerat andorrà, que permeti
als estudiants del sistema educa-
tiu del Principat l’exempció de la
prova de selectivitat. 

La reunió amb Moratinos es va
dur a terme a dos quarts de nou
del vespre a la residència del mi-
nistre a la capital espanyola, el
Palau de Viana.

Espot i Moratinos parlen sobre la transparència bancària
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El president del grup parlamen-
tari d’ApC, Eusebi Nomen, va de-
manar ahir, via sol·licitud d’infor-
mació al Consell General, les
“esmenes” dels bancs i de l’Ins-
titut Nacional Andorrà de Finan-
ces (INAF). Segons explica en el
document lliurat a Sindicatura,
l’executiu va rebre un text elabo-
rat per l’Associació de Bancs
Andorrans (ABA) i l’INAF, en el
qual instaven a esmenar el pro-
jecte de llei en la part que fa re-
ferència als organismes de su-
pervisió en base consolidada,
un aspecte que ja havia compor-
tat certa controvèrsia. Nomen
va sol·licitar aquest text al grup
parlamentari socialdemòcrata,
“per tenir en compte les impres-
sions de la societat civil”, però,
segons va dir, el PS va explicar
que l’executiu “no en vol donar
còpia a la comissió legislativa
de Finances”, i instava qui vol-
gués la documentació a sol·lici-
tar-la pels “mecanismes formals
que preveu la llei”. Nomen va
posar en relleu que l’ABA “es va
posicionar fa poc i fins a dues
vegades a favor del projecte de
llei redactat per l’executiu”.
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